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ABSTRSCT 

Consumption of meat had faced some problems such as 

microbial growth and shortage of the shelf life because of the cross 

contamination during processing and handling . In this study,wheat, 

lentil, chickpea, carrot, soybean  and mushrooms were used to prepare 

burger formula from planted sources and these formula comparing with 

commercial burger which produced from meat. Chemical composition, 

PH value, color , total volatile nitrogen, thiobarbituric acid value, 

microbiological evaluation and sensory evaluation weredetermined in 

tested samples. From the results, it could be found that the planted 

burger had high quantity of ash , carbohydrates and low content of 

fat.The  color changes during storage was rapid than the plant burger 

sample . The total volatile nitrogen content was more pronounced in 

commercial burger than burger samples. Commercial burger had higher 

microbial count than the burger samples at the beginning of storage and 

spoiled after only 15 days at 4ºC, while the plant burger samples was 

spoiled after 30 days. Organoleptic  evaluation showed that the burger 

samples had  the best order of over acceptability followed by the 

Beefburger. 
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 البذور تزكيبات بعض على وتكنولوجية كيميائية دراسات

 والحبوب

استهلاك اىيحىً قذ تىاجح تعض اىَشامو ٍخو اىَْى اىَينزوتي وّقص اىعَز الافتزاضي ىها 

يحذث احْاء عَييح اىتجهيشواىَعاىجح اىَتثادىح. في هذٓ اىذراسح تٌ استخذاً تسة اىتيىث اىذي 

تعض اىَنىّا خ ٍخو اىقَح واىعذص واىحَص واىجشر وفىه اىصىيا وعيش اىغزاب لاعذاد 

خيطاخ ٍِ اىثزجز ٍِ ٍصادر ّثاتيح ،وهذج اىخيطاخ يتٌ ٍقارّتها ٍع ٍْتجاخ اىثزجز اىتي 

 تْتج تجاريا ٍِ اىيحىً.

ية اىنيَيائي واىيىُ وٍجَىع اىْتزوجيِ وحَض الاسنىرتيل والاص اىهيذروجيْي وتٌ اىتزم

 اجزاء اىتحييو اىحسي واىَينزتيىىىجي تٌ  تقذيزها في اىعيْا خ اىَختيزج.

وٍِ اىْتائج وجذ اُ اىثزجز اىْثاتي يحتىينَيحمثيزجٍْاىزٍاد،وٍْخفضح في ٍحتىاها ٍِ 

 اىذهىُ.

تسزعح امثزٍِ عيْاخ اىثزجز اىْثاتي.اىَحتىي ٍِ اىْتزوجيِ   اىيىُ يتغيز احْاء اىتخشيِ

 اىغاسي امخز وضحىحا في اىثزجز اىتجاري ٍِ اىثزجز اىْثاتي. 

وجذ اُ اىثزجز اىتجاري  عاىي في ٍحتىآ ٍِ اىَينزوتاخ حيج اُ عيْا خ اىثزجز في تذايح  

فساد وتيَْا عيْاخ اىثزجز سيييىس حذث ىها  4يىً عيي درجح حزارج 51فتزج اىتخشيْفقط ىَذج 

 يىً ٍِ اىتخشيِ .03اىْثاتي حذث ىها فاسذ تعذ 

وأظهز اىتقيٌ اىحسي اُ عيْا خ اىثزجز اىْثاتيناُ تزتيثها افضو عيي ٍذي اىقثىه حٌ 

 يتاتعهااىثيف اىثزجز.

 

 
 


